

植物保护学报

第45卷 第6期

目次

文献综述

昆虫类信息素研究进展及应用前景 郑丽霞 吴兰花 余玲 吴伟坚 魏洪义 (1185)

研究论文

新疆棉花黄萎病的发生现状及其病原菌的分子鉴定与ISSR分析 刘海洋 王琦 王伟 张仁福 姚举 (1194)

棉花黄萎病拮抗细菌H14的筛选鉴定及其拮抗机理分析 李全胜 谢宗铭 刘政 张国丽 武冬梅 田英 (1204)

马铃薯黄萎病病原菌营养亲和群、生理小种、交配型鉴定以及致病力差异分析 赵晓军 张键 张贵 张园园 周洪友 赵君 (1212)

内蒙古自治区主栽马铃薯品种对黄萎病的抗性鉴定 温晨阳 赵英杰 东保柱 孟焕文 赵君 周洪友 (1220)

甘薯茎腐病菌的遗传多样性及致病力差异分析 黄立飞 陈景益 房伯平 罗忠霞 张雄坚 王章英 (1227)

利用环介导等温扩增方法快速检测瓜类细菌性果斑病菌和番茄细菌性溃疡病菌 吴秀芹 杨樱子 罗金燕 邱文 安千里 李斌 (1235)

46份野生葡萄株系对霜霉病的抗性鉴定及其相关基因的表达 赵惠 刘崇怀 姜建福 樊秀彩 张颖 房玉林 (1242)

新疆不同地区葡萄霜霉病菌致病性分化及遗传多样性的分析 李卓 周婷婷 任毓忠 张莉 李国英 (1251)

玫瑰黄链霉菌 Men-myc-93-63 活性代谢产物 roflamycin 的光稳定性分析 刘亚南 韩兴 甄丹妹 赤国彤 李亚宁 刘大群 (1260)

烟蚜热激蛋白 *Hsp90* 基因的克隆及在UV-B胁迫下的表达分析 苏丽 孟建玉 朱佳敏 张长禹 (1267)

瓜蚜在西葫芦植株上传播获取西瓜花叶病毒的效率及西瓜花叶病毒病的发生规律 毛晓红 刘国霞 张秀霞 李娇娇 张安盛 (1274)

两种蚜小蜂对烟粉虱 MED 隐种的田间笼罩控效评价 张晓明 徐海云 杨念婉 万方浩 (1281)

种间竞争对烟粉虱天敌日本刀角瓢虫和丽蚜小蜂捕食功能反应的影响 马丽君 张世泽 刘同先 (1289)

调控东亚飞蝗体温的主要环境因子分析 刘银民 阳积文 范春斌 尚素琴 Bryony Taylor 李红梅 (1296)

意大利蝗卵越冬期呼吸代谢对季节变化的响应 闫蒙云 徐叶 王香香 王晗 季荣 叶小芳 (1302)

诱导始期、温度和历期对松毛虫赤眼蜂滞育诱导及解除滞育的影响 张俊杰 张雪 杜文梅 阮长春 臧连生 任炳忠 (1308)

朱红毛斑蛾幼虫头部感受器扫描电镜观察 刘俊延 黄宗优 张玉静 董子舒 陆温 郑霞林 (1314)

不同轮作模式对花生病虫害及产量的影响 赵庆雷 信彩云 王瑜 阴筱 刘奇华 林香青 (1321)

甘肃省二斑叶螨地理种群的遗传分析 杨顺义 周兴隆 陈露露 张新虎 杨航宇 沈慧敏 (1328)

两种分子技术检测松木中松材线虫的效果评价 叶碧欢 陈友吾 胡杨 沈建军 胡传久 李海波 (1335)

六种农药对两种果蝇成虫室内毒力和主要解毒酶活性的影响 刘倩 高欢欢 翟一凡 陈浩 郑礼 于毅 (1342)

四种 Bt 毒素蛋白对二点委夜蛾幼虫毒力测定及中肠组织病理学变化 宋萍 杨云鹤 南官自艳 郭丽伟 王振营 王勤英 (1349)

水稻恶苗病病原菌鉴定及室内药剂毒力测定 陈宏州 杨红福 姚克兵 束兆林 周华飞 庄义庆 (1356)

河南省小麦赤霉病菌对咯菌腈的敏感性 徐建强 平忠良 马世闯 黄梦鸽 张祥辉 党威 (1367)

福建省玉米小斑病菌对氟啶胺的敏感性及其与不同杀菌剂间的交互抗性 代玉立 甘林 石姐姐 陈福如 杨秀娟 (1374)

禾谷镰刀菌 *CYP51A* 基因对五种三唑类杀菌剂敏感性的影响 钱恒伟 迟梦宇 赵颖 赵彦翔 黄金光 (1381)

亚磷酸钾对马铃薯晚疫病病原菌的作用机理 林敏 王荣波 陈庆河 刘裴清 李本金 翁启勇 (1389)

枯草芽孢杆菌 HMB-20428 与化学杀菌剂互作对葡萄霜霉病菌抑制作用和替代部分化学药剂减量用药应用 毕秋艳 韩秀英 马志强 赵建江 王文桥 贾海民 (1396)

非转基因抗除草剂玉米对三种乙酰乳酸合成酶抑制剂类除草剂的田间抗性表现 王景秀 倪汉文 姜临建 (1405)

氟吡菌酰胺不同施药方式对水稻拟禾本科根结线虫的防治效果 周建宇 袁涛 叶珊 黄文坤 李忠彩 丁中 (1412)

研究简报

甘肃省麦二叉蚜生物型结构的分子鉴定 郭建国 姜小凤 刘月英 金社林 袁伟宁 张新瑞 (1419)

2013—2016年河南中北部地区桃蛀螟成虫的种群动态 黄建荣 李世民 黄博 封洪强 李国平 田彩红 (1421)

滞育及解除滞育对东亚小花蝽捕食功能反应的影响 吕兵 孙猛 郑礼 于毅 (1423)

高速逆流色谱法分离玉米内生菌 YY1 菌株脂肽类抗菌物质 赵莹 徐雅迪 侯美玲 申坤 郝志敏 董金皋 (1425)

侵染甘薯的菜豆金色花叶病毒属病毒和甘薯褪绿矮化病毒多重PCR检测方法的建立与应用 王爽 田雨婷 乔奇 秦艳红 张德胜 张振臣 (1427)

进境法国大麦中夹杂向日葵种子内大丽轮枝菌的种类鉴定 段维军 段丽君 郭立新 陈先锋 (1429)

柑橘褐斑病菌原生质体制备与再生条件的优化 孔向雯 唐飞艳 吕韦玮 张倩 唐科志 (1431)

福建省六种草莓病毒的分子检测 陈道 丁新伦 张洁 谢荔岩 吴祖建 (1433)

灵芝绿霉病病原菌的分离鉴定及快速检测 黄鑫伟 严寅珏 张通 耿兰君 程哲 徐济贵 (1435)

重庆市石柱县黄连根腐病病原菌的分离与鉴定 陈姗姗 罗秀媚 杨星勇 (1437)

JOURNAL OF PLANT PROTECTION

2018 Vol. 45 No. 6

CONTENTS

Reviews

- Advances in the research and application prospects of insect parapheromones Zheng Lixia, et al. (1185)

Research reports

- Molecular identification and ISSR analysis of *Verticillium dahliae* and the current status of cotton *Verticillium* wilt in Xinjiang Liu Haiyang, et al. (1194)
- Screening and identification of antagonistic bacterium H14 against *Verticillium dahliae* Kleb. and its antagonistic mechanisms Li Quansheng, et al. (1204)
- Identification of the vegetative compatibility groups (VCGs), races, mating types, and pathogenicity differentiation of pathogenic bacteria of potato *Verticillium* wilt Zhao Xiaojun, et al. (1212)
- The resistant identification to *Verticillium* wilt for main cultivars of potato in Inner Mongolia Wen Chenyang, et al. (1220)
- Pathogenic differentiation and genetic diversity of *Dickeya dadantii* causing bacterial stem and root rot of sweetpotato Huang Lifei, et al. (1227)
- Rapid detection of *Acidovorax avenae* subsp. *citrulli* and *Clavibacter michiganensis* subsp. *michiganensis* with loop-mediated isothermal amplification Wu Xiuqin, et al. (1235)
- Resistance identification and expression of related genes of downy mildew in 46 wild grape strains Zhao Hui, et al. (1242)
- Genetic diversity and pathogenicity differentiation of grapevine downy mildew causal agent *Plasmopara viticola* in different regions of Xinjiang Li Zhuo, et al. (1251)
- Photolysis of the active metabolite roflumydis produced by *Streptomyces roseoflavus* Men-myco-93-63 Liu Yanan, et al. (1260)
- Cloning and expression of *Hsp90* gene from green peach aphid *Myzus persicae* under UV-B stress Su Li, et al. (1267)
- Transmission and acquisition rate of *Watermelon mosaic virus* (WMV) by *Aphis gossypii* on the zucchini plant and its relations with the occurrence of WMV Mao Xiaohong, et al. (1274)
- Field cage evaluation of the biocontrol effect of two aphelinid parasitoids on *Bemisia tabaci* Mediterranean (Hemiptera: Aleyrodidae) Zhang Xiaoming, et al. (1281)
- Influences of interspecific competition between ladybeetle *Serangium japonicum* and parasitoid *Encarsia formosa* on predation of tobacco whitefly *Bemisia tabaci* Ma Lijun, et al. (1289)
- Research on environmental factors regulating body temperature of oriental migratory locust *Locusta migratoria manilensis* Liu Yinmin, et al. (1296)
- The response of respiratory metabolism in overwintering eggs of Italian locust *Calliptamus italicus* (Orthoptera: Acrididae) to seasonal changes Yan Mengyun, et al. (1302)
- Effects of inducing initial stage, temperature and period on diapause induction and diapause termination of *Trichogramma dendrolimi* Zhang Junjie, et al. (1308)
- Observation of sensilla on the larval head of *Phaуда flammans* (Walker) with scanning electron microscope Liu Junyan, et al. (1314)
- Effects of different rotation patterns on peanut diseases, pests and yield Zhao Qinglei, et al. (1321)
- The genetic analysis of two-spotted spider mite *Tetranychus urticae* geographical populations in Gansu Province Yang Shunyi, et al. (1328)
- Evaluation of two molecular methods for detection of pine wood nematode *Bursaphelenchus xylophilus* in pine woods Ye Bihuan, et al. (1335)
- Toxicities of six pesticides and their effects on detoxification enzymes in the adults of two *Drosophila* species in the laboratory Liu Qian, et al. (1342)
- Toxicity of *Bacillus thuringiensis* toxin proteins against *Athetis lepigone* larvae and histopathology of the midgut of the larvae Song Ping, et al. (1349)
- Identification of rice bakanae pathogens and indoor toxicity test of fungicides Chen Hongzhou, et al. (1356)
- Sensitivity of the isolates of *Fusarium graminearum* to fludioxonil in Henan Province Xu Jianqiang, et al. (1367)
- Sensitivity of southern corn leaf blight pathogen *Cochliobolus heterostrophus* to fluazinam and cross-resistance against diverse fungicides in Fujian Province Dai Yuli, et al. (1374)
- Effect of *CYP51A* gene of *Fusarium graminearum* on sensitivity to five triazole fungicides Qian Hengwei, et al. (1381)
- Action mechanism of potassium phosphite against potato *Phytophthora infestans* Lin Min, et al. (1389)
- Inhibitory effects of *Bacillus subtilis* HMB-20428 interacted with chemical fungicides and decrement of chemical fungicides on oomycete pathogen *Plasmopara viticola* Bi Qiuyan, et al. (1396)
- Field resistance assessment of non-transgenic herbicide resistant maize to three acetolactate synthase inhibiting herbicides Wang Jingxiu, et al. (1405)
- Evaluation on the control effect of fluopyram on the root-knot nematode in rice with different spraying methods Zhou Jianyu, et al. (1412)

Notes

- Molecular identification for biotypic structure of spring-grain aphid *Schizaphis graminum* in Gansu Province Guo Jianguo, et al. (1419)
- Population dynamics of the yellow peach borer *Conogethes punctiferalis* moths in mid-central Henan Province in 2013—2016 Huang Jianrong, et al. (1421)
- Effects of diapause and diapause termination on predatory functional response of *Orius sauter* Lü Bing, et al. (1423)
- The separation of lipopeptides from endophytic strain YY1 in maize using high-speed counter-current chromatography Zhao Ying, et al. (1425)
- Development and application of multiplex PCR method for detection of sweepoviruses and *Sweet potato chlorotic stunt virus* in sweet potato Wang Shuang, et al. (1427)
- Identification of the quarantine fungus *Verticillium dahliae* from the sunflower seeds mixed in barley imported from France Duan Weijun, et al. (1429)
- Optimization of protoplast preparation and regeneration conditions of *Alternaria alternata* Kong Xiangwen, et al. (1431)
- Molecular detection of six viruses infecting strawberry in Fujian Province Chen Dao, et al. (1433)
- Isolation, identification and rapid detection of the pathogen causing green mold on lingzhi *Ganoderma lucidum* Huang Xinwei, et al. (1435)
- Isolation and identification of *Coptis chinensis* root rot pathogen in Shizhu County, Chongqing City Chen Shanshan, et al. (1437)